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Un message en français suivra 

Volunteer Opportunity – Board of Directors  

Inclusion NB is leading the creation of opportunities for individuals with an intellectual or developmental 
disability to live full and valued lives in all aspects of society. We are seeking motivated community members 

to serve on the Inclusion NB Board of Directors for a three-year term (with a renewal opportunity of one 
additional three-year term). Our Board is comprised of 15 dedicated community members from across the 
province.  
  
Role of an Inclusion NB Board Member 
Inclusion NB is a strong governance and policy Board. We are seeking committed volunteers to support the 
advancement of an inclusive New Brunswick for individuals with an intellectual or developmental disability. 
  
This year we have one remaining vacancy:   

• Regional Representative   North West (Edmundston/Grand Falls/Perth Andover) 
  
A Regional Representative is a Board member aligned with our vision and mission. They have been elected 
for the specific purpose of representing the interests of one or more communities within their geographically 
designated region. They will bring forward the perspective of the region they represent. 
  
All Inclusion NB Board members will be supported by the Executive Officer in the way that works best for 
them to enable full participation. 
   

Key Attributes of an Inclusion NB Board Member 

• Lived experience (self-advocate, family member) 
• Shares Inclusion NB's core values and philosophy of inclusion 

• Experience in setting strategic direction, developing policy and governance  
• Experience in risk management and financial oversight 
• Experience in supporting the work and building relationships with an Executive Director/CEO 

  

Responsibilities of an Inclusion NB Board Member 

• Contribute to the strategic direction  
• Attend quarterly Board meetings and other meetings as required (most meetings are virtual with one 

or two face-to-face meetings per year). 
• Serve on committees and/or special assignments.  

Committees include: 
o Governance Committee  
o HR Committee  
o Finance, Risk and Audit Committee  

• Promote the vision  
• Direct and support the work of Inclusion NB 

  
If you are interested in joining the Inclusion NB Board of Directors, would like to recommend a candidate, or 
would like more information about this volunteer opportunity, please contact: Executive Officer 
Rebecca Cormier    email: rcormier@inclusionnb.ca    Tel: 506.453.8635   Toll Free: 1.866.622.2548 ext. 2224 
This call for nominations will remain open until July 12th, 2024  
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Occasion de bénévolat - conseil d'administration 

Inclusion NB est une organisation avant-gardiste sur le plan des possibilités offertes aux personnes ayant un 
handicap intellectuel ou développemental de vivre une vie pleine et valorisée dans tous les aspects de la 
société. Nous sommes à la recherche de membres motivés de la communauté pour siéger au conseil 
d’administration d'Inclusion NB dans le cadre d’un mandat de trois ans.  

  
Rôle d’un membre du conseil d’administration d'Inclusion NB 

Inclusion NB est doté d’un conseil d’administration qui possède de solides connaissances en matière de 
gouvernance et de politiques. Nous sommes à la recherche de bénévoles motivés pour soutenir l'avancement 
d'un Nouveau-Brunswick inclusif pour les personnes ayant un handicap intellectuel ou développemental. 
  
Cette année, il reste un poste vacant : 

• Représentant reg. du N-O             Nord Ouest (Edmundston/Grand-Sault/Perth Andover) 
  
Un représentant régional est un membre du conseil d'administration qui partage notre vision et notre 
mission. Il est élu dans le but précis de représenter les intérêts d’une ou de plusieurs communautés de sa 
région géographique. Il fait valoir le point de vue de la région qu’il représente. 
  
Tous les membres du conseil d’administration d'Inclusion NB seront soutenus par l'agent 
exécutif d'Inclusion NB de la manière qui leur convient le mieux pour assurer une pleine participation.   
 

Attributs clés d’un membre du conseil d’administration de l'Inclusion NB 

• Expérience vécue (auto-défenseur, membre de la famille) 
• Partage les valeurs fondamentales et la philosophie d'Inclusion NB 

• Expérience de la définition d'une orientation stratégique, de l'élaboration d'une politique et de la 
gouvernance  

• Expérience de la gestion des risques et de la surveillance financière 

• Expérience du soutien au travail et de l'établissement de relations avec une directrice générale/chef 
de la direction. 

  

Responsabilités d’un membre du conseil d’administration de l'Inclusion NB 

• Assister aux réunions trimestrielles du conseil d’administration et aux autres réunions, s’il y a lieu. (la 
plupart des réunions sont virtuelles et 1 à 2 réunions en personne par an). 

• Contribuer à l’orientation stratégique de l’Association. 
• Siéger au sein de comités ou effectuer des tâches particulières. 
• Les comités sont les suivants : 

o Comité de gouvernance  
o Comité des ressources humaines  
o Comité des finances, des risques et de l'audit  

• Promouvoir la vision de l’Association. 
• Diriger et appuyer le travail d'Inclusion NB. 

  

Si vous souhaitez vous joindre à l’équipe d'Inclusion NB, recommander un candidat ou obtenir de plus amples 
renseignements sur cette occasion de bénévolat, veuillez communiquer avec : Agente exécutive   
Rebecca Cormier   rcormier@inclusionnb.ca  Tél. : 506-453-8635 Sans frais : 1-866-622-2548, poste 2224 

Cet appel à candidatures restera ouvert jusqu'au 12 juillet 2024. 
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